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Chocia˝ zazwyczaj jesieƒ i panujàca za oknem
aura nie nastrajajà zbyt optymistycznie, to jesieƒ
w Rembertowie zapowiada si´ ca∏kiem interesu-
jàca. Wszystko to za sprawà cyklu koncertów,
który Urzàd Dzielnicy organizuje w czwartkowe
wieczory w Bibliotece Publicznej przy ul. Gaw´-
dziarzy 8. Na scenie pojawià si´ artyÊci operowi,
zespó∏ Nocna Zmiana Bluesa, a tak˝e wszech-
stronnie utalentowany Artur Andrus.

Pierwszy, inauguracyjny koncert odby∏ si´
5 listopada. W sali widowiskowo-wystawowej
biblioteki zaÊpiewali artyÊci, którzy majà ju˝ za
sobà wyst´py nie tylko na scenach polskich,
ale i zagranicznych. W wykonaniu Aleksandry
Okrasy – sopran i Andrzeja WiÊniewskiego –
tenor us∏yszeliÊmy najpopularniejsze utwory
operetkowe i musicalowe. Nie zabrak∏o melo-
dii znanych chocia˝by z „Ksi´˝niczki czarda-
sza”, „Weso∏ej wdówki” czy „Upiora w ope-
rze”, „Skrzypka na dachu” i „West Side Story”.

Podczas wyst´pu przy fortepianie artystom
akompaniowa∏a Anna Wolaƒska.

Na najbli˝szym koncercie, 19 listopada o godz.
19.00, publicznoÊç przeniesie si´ w Êwiat stare-
go, dobrego bluesa. Wszystko to za sprawà ze-
spo∏u Nocna Zmiana Bluesa z charyzmatycznym
liderem i wokalistà S∏awkiem Wierzcholskim na
czele. Mi∏oÊników tego gatunku muzyki z pewno-
Êcià nie trzeba namawiaç do udzia∏u w koncercie.
Zespó∏ w ciàgu 33 lat nieprzerwanej dzia∏alnoÊci
osiàga liczne sukcesy. Zaliczyç do nich mo˝emy
chocia˝by nagrania z amerykaƒskimi gwiazdami,
jak m.in. Charlie Musselwhite i Louisiana Red,
czy koncerty poprzedzajàce wyst´py bluesowych
legend: B. B. Kinga (Warszawa 1996) czy Blues
Brothers (Norymberga 1989).

Ostatnim koncertem z cyklu b´dzie z kolei
wyst´p Artura Andrusa, o którym zwyk∏o si´
mawiaç, ˝e jest artystà multimedialnym. Na co
dzieƒ redaktor trójkowej „Powtórki z rozrywki”,
legendarny gospodarz spotkaƒ kabaretowych
w warszawskiej „Piwnicy pod Harendà”, co jakiÊ
czas konferansjer ró˝nych imprez kabaretowych,
a poza tym poeta, piosenkarz, dziennikarz, au-
tor ksià˝ek, tekstów piosenek, bajek, artysta ka-
baretowy, komentator „Szk∏a kontaktowego”,
Mistrz Mowy Polskiej... Ten niezwyk∏y cz∏owiek
na rembertowskiej scenie zawita 3 grudnia,
tradycyjnie – o godz. 19.00. Warto nie przega-
piç tej propozycji, poniewa˝ na pewno b´dzie to
niezapomniane spotkanie nie tylko z artystà
Êpiewajàcym, ale tak˝e satyrykiem, kabarecia-
rzem i prawdziwà „duszà towarzystwa”.

Na wszystkie koncerty wst´p jest wolny. 

Urzàd Dzielnicy Rembertów 
m.st. Warszawy

S∏awek Wierzcholski i Nocna Zmiana Bluesa

NASZ PATRONAT

Muzyczna jesieƒ w Rembertowie

Z przyjemnoÊcià informujemy, ˝e w konkursie 6.
edycji Warszawskiej Nagrody Edukacji Kulturalnej
projekt „Opowiem Wam Bajki” z Domu Kultury
„Rembertów” zajà∏ 3. miejsce w kategorii instytucje
kultury. W konkursie bra∏o udzia∏ 111 projektów. 

Projekt by∏ realizowany w ramach Rembertow-
skiej Inicjatywy Kulturalnej 2014 w programie
„Dom Kultury+ Inicjatywy lokalne 2014” Narodo-
wego Centrum Kultury. Jego autorkami by∏y wy-
chowanki i wychowawczynie z M∏odzie˝owego
OÊrodka Wychowawczego nr 2. Polega∏ na prze-
prowadzeniu serii warsztatów artystycznych i na-
pisaniu przez uczestników projektu bajek, których
akcja zwiàzana jest z Rembertowem. Dzieci uczy-
∏y si´ i bawi∏y podczas warsztatów artystycznych

z bajkopisarkà, z artystami ze stowarzyszenia
opowiadaczy „Studnia O.” oraz podczas warszta-
tów z lektorem radiowym i telewizyjnym, mi-
strzem polskiego s∏owa Andrzejem Krusiewiczem.
Dzieci same napisa∏y niezwykle ciekawe bajki i je
zilustrowa∏y. Efektem koƒcowym sta∏ si´ wspólnie
nagrany pi´kny audiobook. 

Na zakoƒczenie projektu odby∏a si´ uroczysta
premiera i wernisa˝ wystawy prac plastycznych oraz
dokumentacji fotograficznej. Projekt by∏ dla ma∏ych
bajkopisarzy wielkà przygodà z opowiadaniem w∏a-
snych historii i cieszy∏ si´ du˝à popularnoÊcià wÊród
dzieci i doros∏ych. Ponadto sta∏ si´ pomostem
∏àczàcym wychowanki z M∏odzie˝owego OÊrodka
Wychowawczego nr 2 z mieszkaƒcami dzielnicy. 

Zapraszamy do s∏uchania bajek na stronie domu
kultury (www.dkrembertow.waw.pl) i gratuluje-
my wszystkim rembertowskim bajkopisarzom!

Marta Frejtan

Sukces projektu „Opowiem Wam
Bajki” z Domu Kultury „Rembertów”
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Paêdziernik to dla Rady
Dzielnicy zawsze intensyw-
ny czas pracy nad opinio-
waniem projektu bud˝etu
Rembertowa na przysz∏y
rok. Bud˝et dzielnicy Rem-
bertów stanowi integralnà
cz´Êç bud˝etu m.st. War-
szawy i opisany jest w „Za-

∏àczniku dzielnicowym do uchwa∏y bud˝etowej
m.st. Warszawy”, w tym przypadku na rok 2016.
Charakterystycznà cechà dzielnicowych bud˝e-
tów jest fakt, ˝e wp∏ywy sà równe wydatkom,
a zatem „za∏àczniki” wszystkich 18 dzielnic War-
szawy sà zrównowa˝one i nie mogà mieç zad∏u-
˝enia. Nie oznacza to jednak, ˝e m.st. Warszawa
nie mo˝e si´ zad∏u˝aç. Warszawa jako gmina (na
prawach powiatu) mo˝e zaciàgaç kredyty, nato-
miast dzielnice jako jednostki pomocnicze m.st.
Warszawy nie majà takiej mo˝liwoÊci.

W kadencji samorzàdowej 2011–2014 Êredni
bud˝et naszej dzielnicy przy uchwalaniu (czyli na
1 stycznia) wynosi∏ 63 mln z∏. Wiadomo jednak, ˝e
bud˝et w trakcie trwania roku si´ zmienia, i tak
w latach 2011–2014 na dzieƒ 31 grudnia osta-
teczna kwota do dyspozycji Rembertowa wynosi∏a
Êrednio 68,6 mln z∏. W przes∏anym projekcie na
2016 rok propozycja bud˝etu opiewa na kwot´

75,2 mln z∏ (jest to troch´
wi´cej ni˝ w 2015 roku,
gdy przy uchwalaniu – na

dzieƒ 1 stycznia – by∏o to 73,3 mln z∏). Wydatki in-
westycyjne okreÊlone zosta∏y na poziomie
9,3 mln z∏. Najwi´ksze z nich dotyczà (rozpocz´tej
w paêdzierniku br.) budowy ˝∏obka przy ul. Cyruli-
ków (3,3 mln z∏), budowy ul. Kadrowej „bocznej”
(si´gacz od ul. Kadrowej do ul. Strycharskiej;
1,4 mln z∏) oraz rozbudowy Przedszkola nr 243
przy ul. Kordiana (0,9 mln z∏), co umo˝liwi umiesz-
czenie w budynku dwóch dodatkowych oddzia∏ów
przedszkolnych. W przysz∏ym roku rozpocznà si´
równie˝ prace na ulicy Cyrulików (od przejazdu ko-
lejowego do ul. Zes∏aƒców Polskich) oraz ul. Ze-
s∏aƒców Polskich (od ul. Cyrulików do ul. Stra˝ac-
kiej). W zwiàzku z faktem, ˝e trasa Cyrulików – Ze-
s∏aƒców Polskich – Stra˝acka ma byç alternatywà
dla dotychczasowego ruchu tranzytowego, który
„wlewa si´” z ul. Cyrulików w al. ChruÊciela i da-
lej ul. Stra˝ackà, konieczne jest wykonanie ronda
na skrzy˝owaniu ulic Stra˝ackiej i Zes∏aƒców Pol-
skich. Na to jednak obecne Êrodki bud˝etowe nie
wystarczajà. Dlatego te˝ Rada Dzielnicy w uchwa-
le opiniujàcej projekt bud˝etu zwróci∏a si´ do Rady
i Prezydent m.st. Warszawy o dodatkowe 1,3 mln
z∏otych na t´ inwestycj´, a tak˝e o 400 tys. z∏ na
budow´ placu manewrowego dla autobusów ko-
munikacji miejskiej przy skrzy˝owaniu ulic Gier-
czak i ChruÊciela (wraz z dostosowaniem al. Chru-
Êciela od bramy AON). Przygotowanie infrastruktu-

ralne tego miejsca pozwoli rozpoczàç rozmowy
z Zarzàdem Transportu Miejskiego (ZTM) nt. sko-
munikowania jednego z ostatnich osiedli w Rem-
bertowie, do których komunikacja miejska nie do-
ciera. B´dzie to du˝à korzyÊcià w szczególnoÊci dla
osób starszych, które obecnie muszà pokonaç od-
cinek ok. 1000 m (w jednà stron´) do najbli˝szego
przystanku autobusowego przy rondzie ko∏o AON.

Wyzwaniem na 2016 rok b´dzie równie˝ dalsze
zabieganie i lobbowanie w zakresie budowy prze-
prawy przez przejazd kolejowy (polecam Paƒstwu
artyku∏ Zast´pcy Burmistrza Marka Karpowicza na
str. 6), a tak˝e rozpocz´cie dyskusji na temat „zie-
lonych” terenów przy ul. Stra˝ackiej i koncepcji ich
wykorzystania na cele sportowo-rekreacyjne. War-
to w tym miejscu wspomnieç, ˝e na posiedzeniu
Komisji Infrastruktury Technicznej i Bud˝etu
(16.10.2015 r.) Wojewoda Jacek Koz∏owski poinfor-
mowa∏, ˝e wp∏ynà∏ do niego wniosek m.st. Warsza-
wy o przekazanie przez Skarb Paƒstwa tych terenów
na rzecz miasta i ˝e zamierza pozytywnie ustosunko-
waç si´ do tej proÊby. Miejmy nadziej´, ˝e w zwiàz-
ku z wynikiem wyborów parlamentarnych, który
oznacza zmian´ Rzàdu RP, nowy wojewoda (repre-
zentant rzàdu w terenie) podtrzyma takà wol´...

Ostatecznie Rada Dzielnicy pozytywnie zaopi-
niowa∏a projekt bud˝etu Rembertowa – 12 rad-
nych by∏o „za”, 1 „przeciw”, 2 „wstrzyma∏o si´”.

Maciej Iwanicki,
radny dzielnicy Rembertów

Z prac Rady Dzielnicy
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Zarzàd Dzielnicy Rembertów przeznaczy∏ na
realizacj´ III edycji bud˝etu partycypacyjnego
kwot´ 694 000 z∏. Na spotkaniu w dniu 21 paê-
dziernika 2015 r. Zespó∏ ds. Bud˝etu Partycypa-
cyjnego w Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy
na rok 2017 wypracowa∏ rekomendacje dla Za-
rzàdu Dzielnicy Rembertów dotyczàce rozdyspo-
nowania tej kwoty na projekty ogólnodzielnico-
we, bez podzia∏u na obszary terytorialne, bez
górnego limitu wartoÊci jednego projektu.

Uchwa∏à nr 53/208/2015 z dnia 28 paêdzier-
nika 2015 r. w sprawie przeprowadzenia proce-
su bud˝etu partycypacyjnego w dzielnicy Rem-
bertów m.st. Warszawy na rok 2017 Zarzàd
Dzielnicy przyjà∏ rekomendacje Zespo∏u.

Od 16 listopada 2015 roku do 15 stycznia
2016 roku b´dzie mo˝na zg∏aszaç projekty, które:

■ mieszczà si´ w zakresie zadaƒ w∏asnych m.st.
Warszawy przypisanych do realizacji dzielni-
com lub jednostkom (np. Zarzàdowi Dróg
Miejskich, Zarzàdowi Oczyszczania Miasta),

■ umo˝liwiajà korzystanie z efektu realizacji
projektu przez ogó∏ mieszkaƒców,

■ sà zlokalizowane na terenie b´dàcym w∏asno-
Êcià m.st. Warszawy na obszarze dzielnicy
Rembertów,

■ sà mo˝liwe do realizacji w trakcie jednego ro-
ku bud˝etowego, tj. 2017,

■ mieszczà si´ kosztorysem w kwocie 694 000 z∏.

W trakcie trwania etapu sk∏adania projektów
organizowane b´dà dy˝ury konsultacyjne, na
których b´dzie mo˝na uzyskaç pomoc w przygo-
towaniu projektów. Terminy dy˝urów b´dà za-

mieszczone na stronie www.rembertow.waw.pl
oraz na profilach na Facebooku (bud˝etu party-
cypacyjnego dzielnicy Rembertów oraz Dzielnicy
Rembertów m.st. Warszawy). 

Dalsza realizacja bud˝etu partycypacyjnego
na rok 2017 obejmuje nast´pujàce etapy:
■ dyskusje na projektami – od 15 lutego do

6 marca
■ weryfikacj´ zg∏oszonych projektów – od

14 marca do 31 maja
■ losowanie kolejnoÊci projektów na listach

– do 2 czerwca
■ spotkania promocyjne projektów poddanych

pod g∏osowanie – do 24 czerwca
■ g∏osowanie – od 14 do 24 czerwca
■ og∏oszenie listy projektów do realizacji – do

15 lipca.

Anna Koczorowska
Urzàd Dzielnicy Rembertów m.st. Warszawy

Bud˝et partycypacyjny 2017

Informacje pod adresem reklama@wiadomoscisasiedzkie.pl
lub u naszego przedstawiciela handlowego: Bo˝ena Dole˝a∏,
tel. 607-306-979, reklama.rembertow@wiadomoscisasiedzkie.pl

REKLAMA 
w „WiadomoÊciach Sàsiedzkich” ➧
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Ponad 5 mln wypo˝yczeƒ i ponad 300 tys. osób
korzystajàcych z roweru miejskiego to niewàtpli-
wie sukces wprowadzonego w 2012 roku systemu
rowerów miejskich Veturilo. Umowa z obecnym
operatorem obowiàzuje do koƒca 2016 roku, dla-
tego te˝ Zarzàd Dróg Miejskich przygotowuje si´
ju˝ na to, co od 2017 roku. W tym celu przeprowa-
dzono szereg otwartych dla mieszkaƒców spotkaƒ
konsultacyjnych, gdzie mo˝na by∏o wyraziç swojà
opini´ – takowe dla dzielnic Praga-Po∏udnie, Rem-
bertów, Wawer i Weso∏a odby∏o si´ 6 paêdziernika
i mia∏em przyjemnoÊç w nim uczestniczyç. DoÊç
sporym zaskoczeniem by∏a ma∏a frekwencja, gdy˝
obecnych by∏o ok. 10 osób z Pragi-Po∏udnie i tylko
po 1 z Rembertowa, Wawra i Weso∏ej (pod koniec
do∏àczy∏a druga osoba z Rembertowa).

Przed zebranà grupà postawiono dwa zadania
– korekt´ dotychczasowych miejsc wypo˝yczalni
rowerowych, a tak˝e dodanie dodatkowych stacji.
Warto w tym miejscu nadmieniç, ˝e obecnie
w Warszawie mamy ok. 200 stacji rowerowych,
z czego 12 na Pradze-Po∏udnie i ˝adnej w Rember-
towie, Wawrze i Weso∏ej (zresztà sà to jedyne
3 warszawskie dzielnice, które nie majà Veturilo).
Trudno zatem mówiç o „przestawianiu” stacji ro-
werowych, gdy ich nie mamy. W zakresie dodawa-
nia stacji ZDM przyjà∏ 3 mo˝liwe warianty, które
oczywiÊcie zwiàzane sà z mo˝liwoÊciami finanso-
wymi miasta: wariant minimalny – pozostawiajà-
cy obecnà liczb´ stacji, wariant maksymalny, który
przewiduje jednà stacj´ na 10 tys. mieszkaƒców
(wtedy Rembertów mia∏by 2 stacje), wariant po-
Êredni, w którym Rembertów mia∏by 1 stacj´. Gru-
pa poproszona zosta∏a, aby przede wszystkim sku-
piç si´ na tym wariancie poÊrednim, który ozna-
cza∏by, ˝e Praga-Po∏udnie zyskuje 5 dodatkowych
stacji, Wawer 2, a Weso∏a i Rembertów po 1.

B´dàc zupe∏nie szczerym, na spotkanie przyje-
cha∏em z doÊç prostym przes∏aniem, ˝e Veturilo
jest potrzebne w Rembertowie, wi´c przy za∏o˝e-
niu 1 stacji doÊç oczywisty wybór pada moim zda-
niem na dworzec PKP Rembertów. W takiej sytu-
acji uwa˝am, ˝e Praga-Po∏udnie powinna zyskaç
nowe stacje w bliskich nam lokalizacjach, np. przy

Centrum Handlowym przy Jubilerskiej i PKP Ol-
szynka Grochowska. Takà te˝ propozycj´ przyj´∏a
moja podgrupa, w której pracowa∏em. Ciekawe
natomiast by∏o wystàpienie przedstawiciela ZDM,
który argumentowa∏, ˝e system Veturilo to w za-
∏o˝eniu komunikacja alternatywna dla transportu
samochodowego czy kolejowego, a w przypadku
Rembertowa to raczej rekreacja. Ponadto, poje-
dyncza stacja, która jest doÊç daleko od nast´pnej
stacji w przypadku jazdy rekreacyjnej „zmusza”
do odstawienia roweru w tym samym miejscu
i jazdy „w kó∏ko”. Jako przyk∏ad podana zosta∏a
stacja rowerów miejskich na Bia∏o∏´ce przy ul.
Magicznej, która ma niedu˝à liczb´ wypo˝yczeƒ.

Nie podzielam jednak takiego podejÊcia z kilku
wzgl´dów. Po pierwsze, nasuwa si´ pytanie, po
co organizowaç spotkanie informacyjne dla
4 dzielnic, z których 3 nie majà roweru miejskiego
– wiadomym jest, ˝e przedstawiciele tych 3 dziel-
nic przyjadà z postulatem obj´cia ich dzielnic sys-
temem Veturilo, a nie np. z ch´cià przestawiania
stacji na Pradze-Po∏udnie. JednoczeÊnie w takim
myÊleniu jest jeszcze inna kwestia, która jest nie
do przyj´cia – rower miejski, jak sama nazwa
wskazuje, jest miejski, a Rembertów, Weso∏a
i Wawer to dzielnice tego miasta. A zatem w ra-
mach jednego organizmu miejskiego mamy War-
szaw´ A (czyli t´ po lewej stronie Wis∏y, z najlep-
szà siecià), Warszaw´ B (czyli t´ po prawej stronie
Wis∏y ze s∏abszà siecià, ale z rowerem miejskim)
i Warszaw´ C (czyli t´ po prawej stronie Wis∏y
i bez roweru miejskiego). Po drugie, o czym nie
wspomina∏em, istotny jest sam system finanso-
wania – w 2012 roku, po wprowadzeniu Veturilo
w centralnych dzielnicach, Zarzàd Transportu
Miejskiego (ZTM), który wtedy „prowadzi∏” pro-
jekt roweru miejskiego, poinformowa∏ o mo˝liwo-
Êci pod∏àczenia innych dzielnic przy za∏o˝eniu, ˝e
Êrodki na instalacj´ i utrzymanie stacji rowero-
wych dzielnice te przekaza∏yby z w∏asnych Êrod-
ków ZTM-owi. ˚eby zobrazowaç, o jakiej skali
kosztów mówimy: w ramach Rady Dzielnicy wy-
stàpi∏em z inicjatywà, aby w Rembertowie by∏o
5 stacji (∏àcznie 60 rowerów) – dawa∏oby to koszt

roczny ok. 150 tys. z∏otych. JeÊli ten model finan-
sowania, w którym Dzielnica przekazuje Êrodki do
zarzàdcy systemu Veturilo, mia∏by zostaç zacho-
wany, to co temu zarzàdcy do tego, ile Dzielnica
chce mieç stacji, jeÊli sama za nie p∏aci? Krótko
mówiàc, posiadanie roweru miejskiego przy ta-
kim sposobie p∏atnoÊci jest wy∏àcznie w gestii da-
nej dzielnicy. Po trzecie, odnoÊnie do argumentu
rekreacji i jazdy „w kó∏ko” – wydaje si´, ˝e przy
takiej popularnoÊci Veturilo na zjawisko nale˝y
spojrzeç jednak szerzej ni˝ na zwyk∏y system alter-
natywnej komunikacji. Dlaczego nie uznaç, ˝e ro-
wer miejski to równie˝ promocja zdrowego trybu
˝ycia, rekreacji i sportu? Wykorzystanie rember-
towskich lasów do przeja˝d˝ek na rowerze ideal-
nie wpisywa∏oby si´ w takie podejÊcie.

Jest jednak jeden doÊç s∏uszny argument, który
podnoszony by∏ przez ZDM. Nawet gdyby by∏a ta
jedna stacja przy PKP Rembertów z 20–30 rowera-
mi, to jest du˝e prawdopodobieƒstwo, ̋ e w godzi-
nach rannych wszystkie rowery znika∏yby z Rem-
bertowa (jednak wi´cej osób jedzie z Rembertowa
do pracy ni˝ przyje˝d˝a do Rembertowa do pracy),
a w godzinach popo∏udniowych nie by∏oby mo˝li-
woÊci odstawienia roweru, bo wszystkie stoiska
by∏yby zaj´te. OczywiÊcie, ZDM ma mo˝liwoÊç
przewo˝enia rowerów specjalnymi samochodami,
ale po to planuje si´ optymalne ustawienie sta-
cji rowerowych, aby takie sytuacje by∏y rzadkoÊcià.
Dà˝y si´ zatem do rozwiàzaƒ, przy których liczba
wypo˝yczeƒ i oddaƒ sà w konkretnych porach na
podobnym poziomie. Trzeba te˝ wziàç pod uwag´,
˝e samochodowy transport rowerów mi´dzy sta-
cjami mo˝e byç ograniczony, gdy w mieÊcie sà kor-
ki. Byç mo˝e pewnym rozwiàzaniem by∏oby utwo-
rzenie w Rembertowie drugiej stacji (wariant mak-
symalny) przy Akademii Obrony Narodowej, gdy˝
doje˝d˝ajàcy studenci mogliby cz´Êciowo „zasilaç”
takà stacj´ rowerami, przyje˝d˝ajàc z centrum mia-
sta. Transport mi´dzy stacjà PKP a AON nie by∏by
jakoÊ szczególnie k∏opotliwy. Rodzi si´ jednak ko-
lejne pytanie, jakà korzyÊç mieliby z tego miesz-
kaƒcy Rembertowa? Alternatywnie mo˝na zasta-
nawiaç si´, czy druga stacja w takim uk∏adzie nie
powinna znajdowaç si´ przy najwi´kszym rember-
towskim osiedlu – Sadach Rembertowskich. Tutaj
jednak˝e istnieje du˝e prawdopodobieƒstwo po-
dobnego mechanizmu jak dla stacji przy PKP – ra-
no rowery by znika∏y, wieczorem nie by∏oby miej-
sca na ich odstawienie.

Do ciekawej konkluzji dosz∏a druga podgrupa
spotkania konsultacyjnego – w takich dzielni-
cach jak Weso∏a czy Rembertów (a tak˝e cz´-
Êciowo Wawer) sà dwa rozwiàzania: nie robiç
˝adnych stacji albo stworzyç sieç minimum kilku
stacji (np. 5), która by∏aby komunikacjà „we-
wnàtrzdzielnicowà”.

Jak widaç, dyskusja o Veturilo w Rembertowie
jest wielowàtkowa i nie∏atwa. Co istotne – pla-
nowana nowa umowa b´dzie zapewne kilku-
letnia (mo˝liwe, ˝e na lata 2017–2020), a za-
tem nast´pna okazja (gdyby Rembertów mia∏
nie byç obj´ty systemem) b´dzie dopiero po
roku 2020... W tym kontekÊcie wa˝ne jest,
aby frekwencja na takich spotkaniach ze stro-
ny Rembertowa by∏a jak najwi´ksza.

Maciej Iwanicki

Czy jest szansa na rower
miejski w Rembertowie?
Czy jest szansa na rower
miejski w Rembertowie?
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Zawodnicy naszego klubu po raz kolejny
wzi´li udzia∏ w treningu z gwiazdà, tym ra-
zem z Paw∏em Korzeniowskim. Warsztaty
oprócz treningu p∏ywackiego pod okiem
Paw∏a obejmowa∏y trening na làdzie, kon-
sultacje z dietetykiem i trening mentalny,
który ma pomóc zawodnikom w okreÊle-
niu celu i sposobu jego osiàgni´cia. Pod-
czas p∏ywania uczestnicy treningu poznali
nowe çwiczenia, które wykonujà zawodni-

cy p∏ywajàcy na najwy˝szym
Êwiatowym poziomie. Po-
znali te˝ nowych wspania-
∏ych ludzi, tak jak my kocha-
jàcych p∏ywanie. 

W najbli˝szym czasie or-
ganizujemy szkolenie i za-
praszamy wszystkie dzieci do
wzi´cia udzia∏u w warszta-
tach p∏ywackich pod nazwà

„Akademia grzbietu”. Zaj´-
cia odb´dà si´ 06.12.2015 r.
na p∏ywalni Akademii Obro-
ny Narodowej w Remberto-
wie. Doskona∏e szkolenie
sportowe ukierunkowane
na sportowà technik´ p∏y-
wania grzbietem. B´dziemy
si´ bawiç, uczyç i samodo-
skonaliç! Odwiedzi nas tak-
˝e Êw. Miko∏aj!

Szczegó∏y na naszej stro-
nie www.uksfeniks.com.pl. 

Zarzàd UKS Feniks

UKS Feniks na treningu
z Paw∏em Korzeniowskim

– Powrót gen. Packa do Akademii
jest powrotem w miejsce dobrze znane,
a tak˝e lubiane – powiedzia∏ 21 paê-
dziernika podsekretarz stanu Robert
Kupiecki w czasie uroczystoÊci przeka-
zania obowiàzków rektora-komendan-
ta Akademii Obrony Narodowej.

Z∏o˝enie meldunku i wprowadzenie
sztandaru AON rozpocz´∏o oficjalnà cz´Êç
uroczystoÊci. Nast´pnie podsekretarz sta-
nu Robert Kupiecki og∏osi∏ decyzj´ wice-
prezesa rady ministrów ministra obrony
narodowej Tomasza Siemoniaka w spra-
wie powo∏ania nowego rektora oraz po-
dzi´kowa∏ p∏k. prof. dr. hab. Dariuszowi
Kozerawskiemu za wykonywanie zadaƒ na sta-
nowisku rektora przez ponad rok.

Zwracajàc si´ do rektora AON prof. Packa po-
wiedzia∏, i˝ przed ka˝dà osobà, która ponownie
obejmuje stanowisko, pojawiajà si´ nowe wyzwa-
nia i oczekiwania. Minister Kupiecki ˝yczy∏ dalsze-
go wszechstronnego rozwoju Akademii. Chcia∏by,
aby nasza uczelnia mia∏a w∏asny g∏os w obliczu za-
gro˝eƒ wspó∏czesnego Êwiata i powiàzaƒ mi´dzy-
narodowych i w ten sposób przyczynia∏a si´ do
budowania bezpieczeƒstwa paƒstwa. Na proÊb´

ministra obrony narodowej przekaza∏ równie˝ ˝y-
czenia, aby Akademia by∏a nie tylko êród∏em no-
woczesnej myÊli wojskowej i bezpieczeƒstwa paƒ-
stwa, ale równie˝ by s∏u˝y∏a swym doradztwem.

Rektor AON prof. dr hab. Bogus∏aw Pacek
w swoim wystàpieniu podkreÊli∏, i˝ b´dzie kon-
tynuowa∏ rozpocz´te dzia∏ania, i zapowiedzia∏
wyt´˝onà prac´ na rzecz uczelni.

Prof. Pacek podzi´kowa∏ równie˝ ministrowi
Kupieckiemu oraz dr. in˝. Stanis∏awowi Walic-
kiemu – dyrektorowi Departamentu Nauki

i Szkolnictwa Wojskowego MON, którzy
rekomendowali jego kandydatur´ na to
stanowisko. – Przyrzekam, ˝e zrobi´
wszystko, aby to by∏a najlepsza uczelnia,
nie tylko w Polsce. Akademia Obrony Na-
rodowej stanie si´ europejskim liderem,
gdy˝ ma wszystkie przes∏anki ku temu,
by tak si´ sta∏o – zapowiedzia∏ prof. Bo-
gus∏aw Pacek.

Zdajàcy obowiàzki rektora-komendanta
w swoim przemówieniu podsumowa∏
dzia∏ania AON w ciàgu ostatnich miesi´cy,
a tak˝e podzi´kowa∏ Êrodowisku akade-
mickiemu za prac´. – Wspó∏praca ta nam
wszystkim pokaza∏a, ˝e Êrodowisko Aka-

demii Obrony Narodowej potrafi si´ zintegrowaç
i skutecznie wzajemnie wspieraç, aby wspólnie
odnosiç sukcesy dla dobra naszej uczelni – po-
wiedzia∏ p∏k prof. dr hab. Dariusz Kozerawski.

UroczystoÊç przekazania obowiàzków odby∏a
si´ na sali tradycji z udzia∏em przedstawicieli
w∏adz uczelni, cz∏onków Senatu AON, kadry na-
ukowo-dydaktycznej, pracowników i cz∏onków
Uczelnianej Rady Samorzàdu Studentów.

Tekst i zdj´cia: AON

Nowy rektor-komendant Akademii Obrony Narodowej

Kika Szaszkiewiczowa by∏a legendà ju˝ za
˝ycia. Królowa∏a w Piwnicy pod Baranami,
s∏awi∏ jà „Przekrój”. Âpiewa∏a, malowa∏a,
skandalizowa∏a. Zna∏ jà ca∏y Kraków. Gdy
zacz´∏a pisaç bloga, majàc lat 95, pozna∏a jà
ca∏a Polska. DziÊ za sprawà jej wydanych
w∏aÊnie wspomnieƒ „Moje pierwsze sto lat”,
poznaç jà mo˝e Warszawa. W ksià˝ce tej
znajdà si´ kolorowe reprodukcje obrazów
autorki. Zapraszamy na promocj´ ksià˝ki
Kiki dnia 27 listopada, w piàtek, o godzinie
18.00 w Domu Towarowym Braci Jab∏kow-

skich przy ul. Brackiej 25 w Warszawie. Drugiej takiej okazji szybko
nie b´dzie! W trakcie spotkania filmy i inne atrakcje.

Jan Strza∏ka

Moje pierwsze sto lat
Dla czytelników „WiadomoÊci Sàsiedzkich” mamy konkurs, w któ-
rym mo˝na wygraç ksià˝k´ „Moje pierwsze sto lat” autorstwa Ire-
ny Kiki Szaszkiewicz. Wystarczy poprawnie odpowiedzieç na dwa
pytania: W którym roku powsta∏a Piwnica pod Baranami? oraz
Jak nazywa∏ si´ komiks, którego bohaterkà by∏a Kika? SpoÊród
poprawnych odpowiedzi wylosujemy zwyci´zc´. Odpowiedzi na-
le˝y przesy∏aç mailem na adres: info@wiadomoscisasiedzkie.pl lub
pocztà tradycyjnà na adres redakcji: ul. Zwyci´zców 20 lok. 2, 03-938
Warszawa, z dopiskiem „konkurs, WiadomoÊci Sàsiedzkie Rember-
tów” do 23 listopada (decyduje data nap∏yni´cia listu do redak-
cji). UWAGA: maile i listy bez pe∏nego dopisku nie b´dà bra∏y
udzia∏u w konkursie! Nale˝y tak˝e podaç swój nr telefonu, poniewa˝
ze zwyci´zcami b´dziemy kontaktowaç si´ telefonicznie. 

Redakcja

•••• KKKK OOOO NNNN KKKK UUUU RRRR SSSS ••••
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SIMBAVET� Leczenie chorób wewn´trznych
� Chirurgia
� Profilaktyka
� Stomatologia
� Diagnostyka
� Badania laboratoryjne
� Wizyty domowe
� Strzy˝enie i piel´gnacja

PRZYCHODNIA WETERYNARYJNA
04-438 Warszawa-Rembertów

ul. I. J. Paderewskiego 159

simbavet.przychodnia@gmail.com

tel. 570 668 370

791 957 409
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W listopadzie Dom Kultury „Rembertów” za-
prasza do uczestniczenia w atrakcyjnym i zró˝ni-
cowanym programie artystycznym. W Êrod´
18 listopada odb´dzie si´ koncert pieÊni patrio-
tycznych „Jeszcze Polska nie zgin´∏a…” z okazji
Narodowego Âwi´ta Niepodleg∏oÊci w wykona-
niu Chóru Parafii Matki Boskiej Zwyci´skiej
w Warszawie-Rembertowie, który poprowadzi
pani dyrygent Ewa Gawkowska. 

W sobot´ 21 listopada dom kultury zaprasza
do wspólnej pracy w ogródku edukacyjno-ekolo-
gicznym. Oprócz wspólnych prac ogrodniczych
b´dzie mo˝na zasadziç w∏asnà roÊlink´, wziàç
udzia∏ w konkursach, zabawach oraz sàsiedzkim
ekologicznym gotowaniu. Zadanie realizowane

b´dzie w ramach warszawskiej inicjatywy lokal-
nej. Po po∏udniu zaÊ odb´dzie si´ przeglàd m∏o-
dzie˝owych zespo∏ów rockowych. GoÊciem spe-
cjalnym przeglàdu b´dzie Krzysztof „Jary” Jary-
czewski, legendarny za∏o˝yciel zespo∏u „Oddzia∏
Zamkni´ty”, z którym wyÊpiewa∏ takie przeboje
jak „Party”, „Ten wasz Êwiat”, „Obudê si´” czy
„Andzia”. Artysta na zakoƒczenie przeglàdu zagra
utwory autorskie i podzieli si´ doÊwiadczeniem
z m∏odymi muzykami. Impreza zorganizowana zo-
stanie w ramach zwyci´skiego projektu z pierw-
szej edycji bud˝etu partycypacyjnego dzielnicy
Rembertów m.st. Warszawy na rok 2015. 

W Êrod´ zaÊ – 25 listopada – w domu kultury
odb´dzie si´ spektakl poetycko-muzyczny „˚ycie

jest diab∏a warte, je˝eli...?” oparty na lirykach
i pami´tnikach W∏adys∏awa Broniewskiego
w wykonaniu aktorów Teatru Fantazja. Wystàpià
aktorzy: Halina Rowicka, Katarzyna Afek, Krzysz-
tof Kalczyƒski i Jacek Zienkiewicz. Ponadto dom
kultury zaprasza na wystaw´ fotograficznà, pla-
stycznà, czytanie bajek, przedstawienie teatralne
dla dzieci, warsztaty artystyczne dla seniorów,
warsztaty kulinarne i zabaw´ andrzejkowà.

Dom Kultury „Rembertów”
al. Komandosów 8, tel. (22) 611-96-87

www.dkrembertow.waw.pl, 
e-mail: domkultury.rembertow@wp.pl

Listopad w Domu Kultury „Rembertów” 
– patriotycznie, rockowo i ekologicznie

W dniu 16 listopada 2015 r. odb´dzie si´ –
z udzia∏em przedstawicieli Dzielnicy Rembertów
m.st. Warszawy – kolejne spotkanie koordyna-
cyjne w Ratuszu m.st. Warszawy dotyczàce bu-
dowy tunelu drogowego przy stacji PKP Rember-
tów. Od poczàtku obecnej kadencji samorzàdu
Rembertowa trwa wyÊcig z czasem w celu jak
najszybszego zrealizowania tak wa˝nej dla mia-
sta inwestycji. Rada Dzielnicy podj´∏a w∏aÊciwà
uchwa∏´, a Zarzàd odby∏ ju˝ kilka spotkaƒ mery-
torycznych z w∏adzami miasta na najwy˝szym
szczeblu, uzgadniajàc potrzebne do akceptacji
inwestycji dzia∏ania. 

Rozpocz´cie obecnych staraƒ miasta dotyczà-
cych budowy tunelu zapoczàtkowa∏o podpisanie
listu intencyjnego w dniu 5 listopada 2014 r. okre-
Êlajàcego sposób post´powania w zakresie mo˝li-
woÊci wspólnego prowadzenia inwestycji przez
PKP PLK SA, PKP S.A. i m.st. Warszaw´ w central-
nej cz´Êci warszawskiego w´z∏a kolejowego.
Wiosnà 2015 roku w∏àczyliÊmy si´ w te dzia∏ania.

W dniu 3 wrzeÊnia 2015 r. odby∏o si´ spotka-
nie z udzia∏em przedstawicieli Dzielnicy Rember-
tów oraz jednostek miejskich, na którym oma-
wiano mo˝liwoÊci realizacji bezkolizyjnego prze-
jazdu tunelem w ciàgu ul. Marsa – al. gen.
A. ChruÊciela „Montera”. Na spotkaniu zosta∏
okreÊlony tok post´powania w celu przygotowa-
nia omawianej inwestycji do realizacji. Zgodnie
ze wst´pnymi ustaleniami PKP gotowe by∏o po-
nieÊç 50% kosztów budowy tunelu. Szacowany
koszt wyniós∏ ok. 60 mln z∏. Z informacji PKP wy-
nika∏o równie˝, ˝e bezkolizyjne przejazdy (w tym

tunel w Rembertowie) przez torowisko kolejowe
uj´te sà w opracowanym przez PKP PLK S.A. stu-
dium wykonalnoÊci modernizacji i rozbudowy
Warszawskiego W´z∏a Kolejowego realizowane-
go w ramach projektu TEN-T nr 2006-PL-92608-S
– Przygotowanie przedsi´wzi´cia „Modernizacja
i rozbudowa Warszawskiego W´z∏a Kolejowego”
– Projekt 5 – zwi´kszenie przepustowoÊci linii
Warszawa – Miƒsk Mazowiecki. Dla ww. projek-
tu zosta∏a wydana decyzja o Êrodowiskowych
uwarunkowaniach (decyzja nr WOOÂ-11.4201.
3.2011.TS z dnia 3 kwietnia 2012 r. wydana
przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Ârodowi-
ska w Warszawie, która sta∏a si´ prawomocna
18 wrzeÊnia 2012 r.).

Omawiajàc uwarunkowania budowy bezkoli-
zyjnego przejazdu (tunelem) ul. Marsa – al. gen.
A. ChruÊciela „Montera” w po∏àczeniu z ul. Cy-
rulików (centrum Rembertowa), stwierdzono,
˝e na obszarze tym obowiàzuje Miejscowy Plan
Zagospodarowania Przestrzennego Obszaru nr 1
– al. gen. A. ChruÊciela „Montera” (uchwalony
w 1998 r. ze zm. w 2000). Aktualnie w opraco-
waniu jest nowy miejscowy plan dla opisywa-
nego obszaru dzielnicy Rembertów. Oba plany
przewidujà mo˝liwoÊç budowy tunelu pod tora-
mi kolejowymi w ciàgu ul. Marsa – al. gen.
A. ChruÊciela „Montera”. W odniesieniu do pro-
jektowanego tunelu ró˝nià si´ pomi´dzy sobà
nieznacznie uk∏adem drogowym rozprowadza-
jàcym. Oba Miejscowe Plany Zagospodarowa-
nia Przestrzennego – obowiàzujàcy i projekto-
wany – sà zgodne z ustaleniami przyj´tymi

w Studium Uwarunkowaƒ i Kierunków Zago-
spodarowania Przestrzennego m.st. Warszawy
(Uchwa∏a LXXXII/2746/2006 Rady Miasta Sto-
∏ecznego Warszawy z dnia 10.10.2006 r.). 

W ramach opracowanego przez PKP PLK S.A.
studium wykonalnoÊci modernizacji i rozbudowy
Warszawskiego W´z∏a Kolejowego na omawia-
nym przejeêdzie zaproponowane zosta∏o rozwià-
zanie w postaci likwidacji skrzy˝owania w ciàgu
ul. Marsa oraz budowy tunelu drogowego w cià-
gu ul. Marsa – al. gen. A. ChruÊciela „Montera”
wraz z dojazdami i przebudowà istniejàcych ulic
na d∏. ok. 400 m wraz z jezdniami serwisowymi
d∏ugoÊci ok. 250 m. Koncepcja zak∏ada w∏aÊciwe
poszerzenie przepustowoÊci ul. Cyrulików, co jest
zgodne z klasyfikacjà ulicy (G) opisanà zarówno
w obowiàzujàcym MPZP, jak równie˝ w projekto-
wanym oraz w SUiKZP m.st. Warszawy. 

Wed∏ug wst´pnej analizy lokalizacji tunelu
wraz z uk∏adem drogowym wymagany jest wy-
kup ok. 510 m2 gruntów, co przy za∏o˝onej cenie
1000 z∏/m2 stanowi kwot´ ok. 510 000 z∏. Ca∏ko-
wite szacunkowe udzia∏y finansowe m.st. War-
szawy w realizacji tunelu pod torami kolejowymi
w ciàgu ul. Marsa – al. gen. A. ChruÊciela „Mon-
tera” w ramach porozumienia z PKP (w myÊl listu
intencyjnego) wynios∏yby ok. 28,4 mln z∏. Nale-
˝y mieç nadziej´, ˝e dzia∏ania w∏adz dzielnicy
wspierane przez spo∏eczeƒstwo Rembertowa
przyniosà efekt w postaci zagwarantowania fi-
nansowego przez Rad´ m.st. Warszawy realiza-
cji tak potrzebnej nam wszystkim inwestycji.

Marek Karpowicz
Zast´pca Burmistrza Dzielnicy 

Rembertów m.st. Warszawy 

Budowa tunelu – fakty i oczekiwania

Us∏ugi hydrauliczne
- remonty i modernizacje instalacji gazowych,

kanalizacyjnych, CO, wentylacyjnych i pieców
- przeglàdy i naprawy kominiarskie
- uprawnienia budowlane i gazowe

tel. 694-747-213

REKL AMA

Tel. 695-622-848
w Wawrze – na magazyn lub cichą działalność.

DO WYNAJĘCIA 

OGRZEWANA HALA

Materia∏y organizatorów. Redakcja 
nie ponosi odpowiedzialnoÊci za zmiany 

terminów lub odwo∏anie wydarzeƒ dokona-
ne po opublikowaniu programu imprez.
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OO GG ¸̧ OO SS ZZ EE NN II AA   DD RR OO BB NN EE Na naszych ∏amach mo˝na zamieÊciç dwa typy og∏oszeƒ drobnych:
- og∏oszenie tekstowe o obj´toÊci do 20 wyrazów – p∏atne 16 z∏ (brutto),
- og∏oszenie w ramce 43 x 20 mm – p∏atne 43,05 z∏ (brutto).
Zamówienia nale˝y dokonaç do 20 dnia poprzedniego miesiàca pod numerem
tel. 22 810 26 04 lub adresem e-mail: drobne.rembertow@wiadomoscisasiedzkie.pl.
Og∏oszenia publikujemy po wczeÊniejszym op∏aceniu (gotówkà lub przelewem).

Redakcja

DACHY
SPRZEDA˚, MONTA˚
501 14 14 40

17
4

◗ Pomoc i nauka w obs∏udze KOMPUTERA, IN-
TERNETU i KOMÓRKI. Osoby starsze PROMO-
CJA! Student. 533-404-404.

◗ Biuro rachunkowe MAXFIN – us∏ugi ksi´go-
we ul. Admiralska 10, Warszawa Rember-
tów, tel. 784 340 340, www.maxfin.pl.

◗ Firma sprzàtajàca poleca swoje us∏ugi prania
dywanów, mycie okien, sprzàtanie biur, itp.
www.j-cleaner.com.pl. Z∏ota ràczka. tel.
505287781.

◗ Biuro Ksi´gowe Warszawa Weso∏a zatrudni
ksi´gowà tel. 535 333 753.

MONTA˚:
■ kamery CCTV ■ anteny TV i SAT
■ kontrola dost´pu ■ domofony

www.anteny-kamery.pl
tel. 663-677-701 196

NAUKA GRY NA GITARZE
Od pierwszej lekcji grasz i Êpiewasz

fajne piosenki! Zapraszam,
na pewno si´ nie rozczarujesz. 

Tel. 695-622-848

ZATRUDNI¢: KELNERÓW,
KUCHARZY, CUKIERNIKÓW.

Na sta∏e/dorywczo.
praca@willazagorze.pl

tel. 606 115 309
247

Jednà z g∏ównych zalet (i celów) systemu jest
– paradoksalnie – zredukowanie liczby samo-
chodów w centrum miasta. Aut b´dzie wi´cej,
a jednak mniej? Tak, poniewa˝ jak dowodzà sta-
tystyki z zagranicy, 1 samochód wspó∏dzielony
jest w stanie zastàpiç od 4 do nawet 10 samo-
chodów prywatnych – tyle osób rezygnuje z po-
siadania w∏asnego auta na rzecz carsharingu.
Samochody indywidualne w centrum tworzà
korki i smog, zajmujà cennà przestrzeƒ, parkujàc
na ka˝dym wolnym skrawku ziemi. Dla samych
w∏aÊcicieli z kolei generujà mnóstwo kosztów
– poza wydatkiem zwiàzanym z zakupem auta
i sta∏ym up∏ynnianiem gotówki do postaci pali-
wa, kosztujà te˝ – wcale nie ma∏o – ubezpiecze-
nie, naprawy i serwisowanie pojazdu oraz op∏a-
ty za parkowanie i w∏asne miejsce gara˝owe.
W carsharingu p∏acimy tylko za rzeczywisty czas
u˝ytkowania samochodu, a ca∏à resztà zajmuje
si´ operator systemu. Miasto planuje tak˝e sze-
reg przywilejów dla aut z w∏asnych wypo˝yczal-
ni – ich kierowcy b´dà mogli korzystaç ze spe-
cjalnie wydzielonych miejsc parkingowych,
wje˝d˝aç na ulice z ograniczonym ruchem oraz
poruszaç si´ buspasami.

Jak to dzia∏a i ile kosztuje?

Carsharing w swoim dzia∏aniu jest podobny
do wypo˝yczalni rowerów Veturilo. Najpierw na-
le˝y si´ zarejestrowaç w systemie. Warunkiem
jest oczywiÊcie posiadanie wa˝nego prawa jaz-
dy. Póêniej mo˝na wypo˝yczaç auta ze stacji wy-
po˝yczeƒ zlokalizowanych w wa˝nych komuni-
kacyjnie punktach miasta. Zarejestrowany u˝yt-
kownik otrzymuje kart´ chipowà, która pozwala
na uruchomienie pojazdu. Ma tak˝e do dyspozy-
cji kart´ paliwowà (czeka na niego w aucie) s∏u-
˝àcà do dokonywania transakcji bezgotówkowe-
go zakupu paliwa. Inaczej ni˝ przy wypo˝yczaniu
rowerów, nale˝y dokonaç wczeÊniej rezerwacji
wybranego samochodu na konkretny termin.

Zasady naliczania op∏at mogà byç ró˝ne, naj-
cz´Êciej jednak bazuje ono na dwóch parame-
trach: przebytych kilometrach i czasie u˝ytkowa-
nia samochodu. Ceny dla Warszawy nie zosta∏y
jeszcze opracowane, ale wst´pne propozycje to:
op∏ata rejestracyjna w wysokoÊci 49 z∏, abona-
ment roczny nie wy˝szy ni˝ 200 z∏ (mo˝liwe by-
∏yby te˝ abonamenty na krótszy czas – kwartal-
ne i miesi´czne oraz op∏aty jednorazowe) i – jak
we wszystkich tego typu systemach – zró˝nico-
wanie taryfy w zale˝noÊci od typu pojazdu (ma-
∏y, Êredni, du˝y, dostawczy). W studium koncep-
cyjnym dla Warszawy rozwa˝ane sà te˝ trzy ró˝-
ne taryfy ze wzgl´du na rodzaj u˝ytkownika
us∏ugi (taryfa podstawowa dla osób korzystajà-
cych z carsharingu rzadko, taryfa aktywna dla
klientów korzystajàcych cz´Êciej i dla ma∏ych
firm oraz taryfa biznesowa – dla Êrednich i du-
˝ych przedsi´biorstw). 

Dla ma∏ego samochodu op∏aty kszta∏towa∏yby
si´ na poziomie mniej wi´cej: 2–2,5 z∏ za 1 h wy-
po˝yczenia w godzinach 23.00–7.00, 5 z∏ za 1 h
w godzinach 7.00–23.00, 50 z∏ za dob´ (100 z∏
w taryfie biznesowej) oraz ok. 0,29 z∏ za kilo-
metr, w co wliczony by∏by koszt paliwa. 

Kiedy w Warszawie i z jak du˝à flotà?

Jak informuje Karolina Ga∏ecka, rzecznik prasowy
Zarzàdu Dróg Miejskich w Warszawie, poczàtkowo
do dyspozycji warszawiaków by∏oby 500 samocho-
dów niskoemisyjnych, fabrycznie nowych, produko-
wanych w oparciu o najnowsze normy emisji spalin.
W kolejnych etapach mog∏yby zostaç wprowadzane
tak˝e samochody elektryczne. Planowany termin
wdro˝enia systemu to druga po∏owa 2016 roku.

Czy system sprawdzi si´ w naszym mieÊcie?
Czy b´dzie wystarczajàco atrakcyjny, by skusiç
warszawiaków? Z pewnoÊcià nie b´dzie stano-
wi∏ alternatywy dla jazdy autobusami, poniewa˝
jego celem jest przyciàgni´cie w∏aÊcicieli samo-
chodów i b´dzie to mia∏o odzwierciedlenie w ce-
nach – podró˝ autem w systemie carsharing b´-
dzie taƒsza ni˝ jazda w∏asnym samochodem, ale
znaczàco dro˝sza od przemieszczania si´ trans-
portem zbiorowym. Czy kierowcy przesiàdà si´
z w∏asnych aut do sto∏ecznych pojazdów wspó∏-
dzielonych – czas poka˝e.

Marta Frejtan

Alternatywa dla Twojego kosztownego auta
JeÊli ostatnio nie za bardzo lubicie si´ ze swoim samochodem, bo cz´sto si´ psuje, du˝o
kosztuje, jest paliwo˝erny i coraz trudniej znaleêç miejsce do zaparkowania w centrum,
z pewnoÊcià ucieszy Ci´ ta informacja. NiegdyÊ dosyç futurystyczna wizja sieci wygod-
nych wypo˝yczalni ekonomicznych aut nale˝àcych do m.st. Warszawy ca∏kiem nied∏ugo
stanie si´ rzeczywistoÊcià. Trwajà ju˝ konkretne prace nad jej wdro˝eniem w stolicy.

Do 30 listopada w godz. 14.30–19.00
Wystawa fotogramów Aleksandra Za∏´skiego
pt.: „Deptane po drodze”.

Do 30 listopada w godz. 14.00–19.30
Wystawa prac plastycznych uczestników
sekcji plastycznej pt.: „Kolorowa jesieƒ”.

14 listopada (sobota) w godz. 12.00–13.00
Jesienne warsztaty plastyczno-eduka-
cyjne dla dzieci i m∏odzie˝y w ramach
projektu „Mikroobrazy Warszawskie”. Celem
projektu jest stworzenie opowieÊci o Warsza-
wie widzianej oczami jej mieszkaƒców.

Uczestnicy warsztatów b´dà tworzyç techni-
kà kola˝u opowieÊç o Rembertowie. Obowià-
zujà zapisy. Liczba miejsc ograniczona.

21 listopada (sobota) w godz. 18.00–19.30
Patriotyczny wieczór poetycki pt.: „Okruchy
pami´ci”. Prowadzenie spotkania: poetka
El˝bieta Czajka.

27 listopada (piàtek) w godz. 16.00–20.00
Zabawa andrzejkowa dla doros∏ych przy
muzyce na ˝ywo, konkursy, wró˝by, pocz´-
stunek. Szczegó∏y i zapisy w sekretariacie DK
„Wygoda” do dnia 20.11.2015. Liczba miejsc
ograniczona.

Dom Kultury „WYGODA” zaprasza
04-267 Warszawa, ul. Koniecpolska 14, tel.: (22) 812-06-33, www.dkwygoda.waw.pl, dkwygoda@op.pl
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